

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT
JAWAPAN OLEH YB DATUK SERI DR. S. SUBRAMANIAM
MENTERI KESIHATAN MALAYSIA**

**PERTANYAAN : BUKAN LISAN
DARIPADA : YB TUAN GOOI HSIAO LEUNG [ALOR SETAR]
TARIKH :
SOALAN : 308**

YB Tuan Sivakumar Varatharaju Naidu [Batu Gajah] minta **MENTERI KESIHATAN** menyatakan sebab-sebab kekurangan ubat di hospital-hospital Kerajaan Kedah yang diadakan oleh orang ramai, dan apakah langkah-langkah yang telah diambil untuk mengatasi kekurangan ubat.

Tuan Yang di-Pertua,

Sehingga 31 Ogos 2017, Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM) telah menerima peruntukan ubat sebanyak RM2.028 billion. Sebanyak 82% (RM1.665 billion) daripada peruntukan tersebut telah dibelanjakan sehingga 31 Ogos 2017. Kedudukan peruntukan di fasiliti KKM dibuat semakan dari semasa ke semasa bagi memastikan bekalan ubat-ubatan sentiasa mencukupi. KKM akan memohon peruntukan tambahan secukupnya sekiranya peruntukan sedia ada tidak mencukupi.

Pada masa ini kekurangan ubat di fasiliti KKM seperti yang dinyatakan tidak melibatkan banyak produk. Kes-kes ini adalah disebabkan masalah pembekalan ubat daripada syarikat pembekal atau pengilang produk.

Bagi memastikan keadaan di mana masalah bekalan produk dapat diatasi, langkah-langkah yang diambil adalah melalui pemantauan bekalan daripada pembekal yang dilaksanakan secara berterusan. Pembekal perlu mendapatkan sumber alternatif bagi memastikan bekalan tidak terputus. Pengagihan semula stok di antara fasiliti yang terjejas juga dijalankan sebagai langkah sementara.

KKM juga melaksanakan langkah-langkah mengoptimumkan dan menjimatkan perbelanjaan bagi mengelakkan pembaziran tanpa menjejaskan kualiti perkhidmatan yang disampaikan. Antara langkah-langkah yang telah dan akan terus dilaksanakan adalah seperti berikut:

1. Memastikan peruntukan ubat diberi keutamaan untuk penyampaian penjagaan kesihatan awam dan sentiasa memantau rapi kedudukan kewangan setiap negeri supaya agihan peruntukan ubat yang diterima selaras dengan keperluan terkini. Perolehan ubat akan dibuat berdasarkan kepada pemantauan berterusan terhadap kedudukan stok dan keperluan semasa.
2. Pemantauan bekalan daripada pembekal dilaksanakan secara berterusan dan langkah-langkah sewajarnya diambil terutama produk-produk yang menghadapi masalah bekalan .
3. Pembekalan ubat untuk tempoh satu bulan untuk penyakit kronik seperti diabetes dan hipertensi untuk mengurangkan risiko pembaziran dan kerosakan ubat dalam simpanan pesakit.

4. Mengutamakan perolehan dan penggunaan obat-obatan generik yang lebih murah dan ekonomis tetapi dapat memberi kesan terapeutik yang sama dengan obat-obatan inovator. Ini dapat mengoptimalkan perbelanjaan obat-obatan dan memastikan bekalan obat-obatan pada paras yang mencukupi.